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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                                        Dijous, 26 de juny de  2014 
Acta núm. 10                                                                                                       1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, SR. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, SR. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
SR. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, SR. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, SR, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, SR. ANTONI 
RAFANELL I AMAT, SR. GABRIEL MARTORELL I VIVES, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, SR. ANDREU PÉREZ I 
LORITE, SR. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS i SR. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-sis de juny de dos mil catorze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, 
sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta núm. 4, extraordinària, corresponent a la Memòria d’activitats, per part del 
Síndic Municipal de Greuges, de l’any 2013. L’acta núm. 5 (ordinària), de data 21 de març de 
2013, resta pendent de confeccionar.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
2 - INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALUACIÓ DEL COMPLIMEN T DE 
L’OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DESPESA I NIVELL  DE DEUTE VIU 
CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEPENENTS QUE FORMEN PART 
DEL SECTOR ADMINISTRACIONS PUBLIQUES, EN RELACIÓ A LA LIQUIDACIÓ 
DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2013 

    
En aplicació de l’article 15.3 de l’Ordre HAP/2015/2012, d'1 d’octubre de 2012, per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la LLOEPSF es dona 
compte de l’informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla 
de despesa i nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens depenents, que formen 
part del sector Administracions Publiques, en relació a la Liquidació del Pressupost de l’exercici 
 
 
3 - APROVACIÓ DE L’ACTUALITZACIÓ DE L’INVENTARI DE BÉNS 
MUNICIPALS A 31 DE DESEMBRE DE  2013 
 
PRIMER.- Actualitzar l’Inventari General de Béns per l’Ajuntament, amb els imports que es 
detallen a continuació per epígrafs, segons la classificació del l’article 106 del Decret 336/1988, 
de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del Patrimoni dels Ens Locals, a data de 31 de 
desembre de 2013 i amb els elements que es detallen a l’annex. Tot plegat amb un valor net 
comptable de dos-cents vint-i-vuit milions tres-cents setanta quatre mil tres-cents trenta euros i 
dinou cèntims (228.374.330,19 €). 
 

Epígraf Denominació epígraf 
Valor 
Adquisició 

Amortització 
Acumulada 

Import       Net 

11a Parcs i Jardins 45.801.682,16 0,00 45.801.682,16 
11b Places i vials urbans 72.288.262,70 10.991.992,22 61.296.270,48 
11c Vials no urbans 2.668,00 256,86 2.411,14 
11e Béns revertibles 32.020,34 6.327,62 25.692,72 
12a Immobles domini públic 109.898.017,55 16.558.374,16 93.339.643,39 
12c1 Mobles domini públic 3.151.784,62 2.737.403,59 414.381,03 
12c2 Equips informàtics 2.059.819,50 1.799.407,05 260.412,45 
12c3 Vehicles 781.784,21 732.525,07 49.259,14 
12c4 Maquinària, instal·lacions i utillatge 542.764,79 410.633,00 132.131,79 
12d3 Propietat comercial 11.987,20 1.891,97 10.095,23 
12d4 Aplicacions informàtiques 1.227.811,33 1.026.353,75 201.457,58 
12f Béns revertibles 6.796.021,62 12.245,86 6.783.775,76 
31 Immobles patrimonials 7.317.985,92 14.580,85 7.303.405,07 
35 Quot., parts aliq.títols capital emp. 12.753.712,25 0,00 12.753.712,25 
 TOTAL AJUNTAMENT DE GAVÀ 262.666.322,19 34.291.992,00 228.374.330,19 
 
SEGON.- Que per tal d’adequar els registres comptables s’ha de efectuar els següents 
assentaments, 
  Assentaments regularització 
Compte Descripció compte DEBE HABER 
109 Patrimoni lliurat a l’ús general 1.454.496,39  



 3 de 28

200 Terrenys i béns naturals  43.496,83 

201 Infrastructures i béns destinats a l’ús general  1.396.893,65 
216 Aplicacions informàtiques  2.353,04 
2198 Altre immobilitzat immaterial  19.045,03 
2200 Terrenys i béns naturals 74.852,56  
2205 Terrenys en curs  74.852,56 
2213 Altres construccions 1.641.906,44  
2215 Construccions en curs  1.918.442,24 
2221 Instal·lacions tècniques 24.957,13  
2230 Maquinària  9.143,11 
2260 Mobiliari 4.556,42  
281 Amortització acumulada de l’immobilitzat immaterial  96.621,88 
282 Amortització acumulada de l’immobilitzat material  2.462.600,56 
671 Pèrdues provinents de l’immobilitzat material 263.457,52  
681 Amortització de l’immobilitzat immaterial 96.621,88  
682 Amortització de l’immobilitzat material 2.462.600,56  
  6.023.448,90 6.023.448,90 
 
TERCER.- Que s’ha de comunicar als serveis de comptabilitat els assentaments descrits en el 
punt immediatament anterior per a la seva inclusió en el sistema d’informació comptable de 
l’Ajuntament, per tal que en sigui coherent amb els registres que consten en l’Inventari 
Municipal de Béns.  
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), vuit (8) en contra (4 
PP, 3 CiU i 1 C’s) i dues (2) abstencions (ERC-EV-IxG), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va manifestar que com cada any es portava a 
aprovació aquesta actualització relacionada també amb el Compte General. Afegí que 
l'actualització de l'inventari municipal recull cada any la variació en els bens i drets municipals 
que es posa de manifest per la execució del pressupost fonamentalment i també 
excepcionalment per altres causes (donacions, incorporacions de noves urbanitzacions, etc), 
resultant un valor net comptable de 228.374.330,19 €. 
 
 
Tot seguit, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va dir que entenia 
que l’inventari de béns municipals tindria que recollir també aquells provinents de 
l’aprofitament urbanístic que estan actualment a nom de l’empresa municipal GTI, SA, essent 
desitjable, sinó necessari, que hi hagués una ressenya específica sobre els mateixos.  
 
Tenint en compte que a l’inventari presentat, GTI, SA, està valorada segons el valor nominal de 
les accions, el còmput del valor global no és representatiu dels béns provinens de l’aprofitament 
urbanístic que formen part de la societat i, per tant, entenea que l’inventari no ho reflecteix de 
manera adequada. A més, si dita empresa és Administració Pública, degut a que porta tres anys 
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en pèrdues, també hauria d’ésser considerada així a l’hora de fer l’inventari. Per tot l’anterior, 
va acabar anunciant que votaria en contra. 
 
 
En el torn del grup municipal de CiU, el sr. Gabriel Martorell, regidor de CiU, avançà que la 
formació política que representa votaria en contra de la Declaració Política perquè creia que la Llei 
336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del patrimoni dels ens locals, 
especificava de manera prou clara quina era la forma de procedir respecte al 10% d’aprofitament 
urbanístic que obté l’Administració. A més, com que l’inventari municipal es feia servir per 
confeccionar els comptes de l’ajuntament, en conseqüència, tots els comptes anuals que havia fet 
l’Ajuntament de Gavà, tant al 2013 com els anys anteriors, estaven malament. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, també va manifestar que 
votarien en contra perquè entenien que l’inventari no reflectia exactament la situació real de 
l’Ajuntament de Gavà atès que li mancaven partides prou importants com ara la del 10% de 
l’aprofitament urbanístic. Tenint en compte que la llei estableix que dita partida s’ha d’establir, de 
forma imperativa a l’inventari, i donat que no formava part del mateix, no s’estava reflectint la 
situació real del patrimoni.  
 
Tampoc entenia com es podia presentar un argument al respecte, encara que fos de caràcter tècnic. 
Va posar de relleu que el Partit Popular havia demanat, en seu de Junta de Portaveus, posposar 
l’aprovació de l’acord fins a tenir tota la informació però al no haver-se acceptat no els hi quedava 
altre opció. 
 
 
Va tornar a intervenir la sra. Herrera, tinenta d’alcalde, qui digué que no s’havia de confondre 
doncs s’estava davant d’un document tècnic, la confecció del qual, corresponia al departament 
d’Intervenció i que el Reglament de patrimoni dels ens locals deia que el patrimoni estava format 
per l’inventari de l’ajuntament, el del patrimoni municipal del sòl, i l’inventari dels organismes 
autònoms i entitats. En aquest sentit, el patrimoni municipal del sòl s’estava realitzant i es donaria 
trasllat del mateix un cop estigués enllestit.  
 
A continuació, la sra. alcaldessa va cedir la paraula al sr. interventor, doncs era qui havia 
confeccionat l’esmentat document, de caràcter tècnic, per tal de que pogués donar explicacions més 
aclaridores. Així doncs, el sr. Jose-María García, va manifestar que el reglament de patrimoni dels 
ens locals parlava d’un inventari consolidat, que havia d’estar format per l’inventari de 
l’ajuntament, que és el que aquí es presentava i anava lligat al balanç de situació del compte 
general. Es tractava doncs d’un document intern com a complement del que seria el compte general 
i com a part important de l’inventari consolidat. 
 
 
4 - APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L'ORDENA NÇA FISCAL NÚM. 
23 TAXA PER LLICÈNCIES O LA COMPROVACIÓ D'ACTIVITAT S 
COMUNICADES EN MATÈRIA D'URBANISME, PRESTACIÓ DE SE RVEIS 
URBANÍSTICS I INSPECCIÓ, PER A L’EXERCICI 2014  

 
PRIMER.- D’acord amb el que disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
s’aprova l'expedient de modificació de l'ordenança següent: 
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Núm. 23 Taxa per llicències o la comprovació d'activitats comunicades en matèria d'urbanisme, 
prestació de serveis urbanístics i inspecció. 
 
La proposta de modificació de l'Ordenança Fiscal núm. 23 de l'Ajuntament de Gavà, consisteix 
en afegir els següents punts al redactat actual: 
 
Article 2n. Fet Imposable, s'inclou un nou paràgraf “... Així mateix, l'activitat municipal, tant 
tècnica com administrativa, d'inspecció d'instal· lacions d'edificis, habitatges o locals, solars, 
activitats i obres, efectuada a instància particular o d'ofici, en particular aquelles en què es 
detecti utilitzacions i situacions anòmales dels habitatges.” 
 
Article 5è. Exempcions i bonificacions, s'inclou un nou paràgraf “... S'estableix una bonificació, 
per raó de capacitat econòmica, del 90% en el pagament de les taxes relatives als expedients per 
la utilització anòmala d'un habitatge o d'un edifici d'habitatges consistent en la seva desocupació 
permanent i injustificada (HADI), que podrà ser aplicada als subjectes passius que acreditin 
tenir un patrimoni net inferior a 500,000 € i béns per valor inferior a 2,000,000 €.”  
 
Article 10è. Règim de declaració i d'ingrés, s'afegeix un nou punt “...7, La liquidació 
corresponent a les tarifes incloses al punt IV de l'annex, es practicaran en el moment en què es 
procedeix a adoptar el primer requeriment o comunicació a l'interessat, una vegada s'hagi acabat 
la fase d'instrucció o període d'audiència necessaris per determinar, conèixer i comprovar els 
fets sobre els quals s'ha de dictar la resolució.” 
 
Annex tarifari, s'afegeix un nou punt IV “IV EXPEDIENTS PER LA UTILITZACIÓ 
ANÒMALA D'UN HABITATGE O EDIFICI D'HABITATGES 
 
Per cada expedient incoat per la utilització anòmala d'un habitatge o d'un edifici d'habitatges 
consistent en la seva  desocupació  permanent  i injustificada  (HADI): 850 € 
 
Per cada requeriment per incompliment d'un requeriment anterior de cessament de la utilització 
anòmala d'un habitatge consistent en la seva desocupació permanent i injustificada (HADI): 250 
€” 
 
SEGON.- Sotmetre aquest acord provisional a informació pública i audiència als interessats, 
mitjançant la seva exposició en el tauler d’anuncis de la Casa Consistorial per un termini de 
trenta dies. L’esmentat termini començarà al dia següent al de la seva publicació en el Butlletí 
Oficial de la província i durant el mateix podrà ser examinat l' expedient i els interessats podran 
presentar les reclamacions que estimin oportunes. Es publicarà, igualment, en un diari dels de 
major difusió de la província. 
 
TERCER.- Significar que en el cas que no es presentin reclamacions aquest acord fins llavors 
provisional, s’entendrà definitivament adoptat.  
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG 
i 1 C’s), quatre (4) en contra (PP) i cap abstenció,  donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
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legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Va prendre la paraula el sr. Victor Carnero, tinent d’alcalde, per recordar que en data 24 de 
gener de 2014 la Junta de Govern Local va aprovar la moció per a la sanció dels immobles 
permanentment desocupats propietat d’entitats financeres i altres grans empreses. 
 
En l’esmentat acord s’assumia el compromís de l’Ajuntament de Gavà de endegar les mesures 
municipals necessàries sobre la base de la legalitat i competències existents amb l’objectiu de 
garantir el dret constitucional a un habitatge digne i adequat per a cada unitat de convivència. 
 
Es tracta, doncs, de dotar-se dels instruments jurídics necessaris per tal d’impulsar les accions 
administratives pertinents amb la finalitat d’evitar situacions de desocupació permanent i 
injustificada d’habitatges al terme municipal de Gavà. 
 
Per això --digué-- és fa necessària la modificació puntual de l’ordenança fiscal número 23 dins 
de la qual es creen les taxes corresponents als expedients incoats per la utilització anòmala d’un 
habitatge consistent en la seva desocupació permanent i injustificada d’acord amb la Llei 
18/2007, de 28 de desembre, del dret a l’habitatge de Catalunya. 
 
La modificació consistia en afegir els següents punts al redactat actual: A l’article 2n, Fet 
Imposable, s’inclou un nou paràgraf acollint aquest nou supòsit; A l’article 5è, Exempcions i 
bonificacions, s’afegeix una bonificació del 90% de les noves taxes adreçada al grup de 
subjectes passius amb menor capacitat econòmica. 
 
També es modifica l’article 10è, Règim de declaració i d’ingrés, on s’afegeix el punt 7, que 
especifica el moment de practicar la liquidació de la taxa, un cop comprovats els fets sobre els 
que es dicta resolució i s’adopta el primer requeriment a l’interessat. 
 
A més, a l’annex tarifari, s’afegeix un nou punt IV, EXPEDIENTS PER LA UTILITZACIÓ 
ANÒMALA D’UN HABITATGE O EDIFICI D’HABITATGES, amb les taxes corresponents. 
 
Per acabar va assenyalar que el que es proposava en seu plenària era l’aprovació inicial 
d’aquesta modificació puntual de l’ordenança fiscal núm. 23. 
 
 
A continuació, el sr. Miguel-Àngel Ibáñez, regidor del grup municipal de Ciutadans, va dir que 
estaven d’acord amb la modificació presentada de l’ordenança fiscal núm. 23 perquè anava en la 
línia fer prevaler el dret constitucional a l’habitatge.  També entenia raonable que estigués enfocada 
al sector bancari i a grans inversors especuladors i que, mitjançant la bonificació proposada, es 
protegís la propietat de les persones físiques.  
 
Ara bé, respecte del terme “desocupació permanent i injustificada” va dir que era un terme que 
requeria precisar en quines condicions es complia doncs ja s’havia demostrat que, en altres 
situacions, mitjançant un simple anunci de lloguer, s’ha aconseguit trencar els dos anys de 
desocupació injustificada. 
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La intervenció del grup municipal d’ERC-EV-IxG va anar a càrrec del sr. Jordi Calatayud, 
regidor qui va manifestar, tal i com ja ho havien fet al si de la comissió informativa, que la 
finalitat de modificar la taxa no era solament el cobrament de la taxa, que de ben segur que el 
sector bancari recorriria, sinó acompanyar-la amb l’oferiment del servei municipal d’habitatge 
per tal de comercialitzar-ne el seu lloguer.  
 
Encara que ja sabia que no hi hauria una entrada massiva d’habitatges al servei municipal pel 
seu lloguer, si que s’esperava al menys una petita quantitat que podria fer incrementar el parc 
d’habitatge social, del qual hi havia poca oferta. 
 
Va destacar que, a banda d’aprovar la normativa, també s’havia de dotar d’eines pel seu 
compliment, doncs d’altra manera es demostraven ineficaces. 
 
 
Per la seva banda, el grup municipal de CiU, mitjançant el seu regidor i portaveu, sr. Ramon 
Castellano, va avançar que votarien a favor de la Declaració Política malgrat que no podien 
deixar de ser crítics per la intenció o forma en que s’havia fet. Si bé l’objectiu de cercar 
habitatge i posar-ho a l’abast de la ciutadania a un preu social era positiu, el cert era que --tal i 
com havia apuntat el sr. Calatayud--, si s’hagués aprovat quan tocava el reglament estatal relatiu 
als habitatges desocupats  es podria haver recaptat un IBI específic per a habitatges desocupats.  
 
Tenia la sensació que ara es feia la modificació a corre-cuita i sense seguretat jurídica, qüestió 
que considerava que faria augmentar els litigis. A més, tot això quan la Generalitat estava 
preparant una llei pròpia que entraria en vigor a començaments de l’any següent, per la qual 
cosa digué que els únics responsables de la situació en la que ens trobàvem eren el PP i el PSC, 
doncs mai s’havien ocupat d’elaborar la reglamentació oportuna per aclarir què és, com i quan 
un habitatge està buit o desocupat. 
 
 
En el torn del grup municipal del Partit Popular, el regidor, sr. Sergio Engli, va manifestar que 
la modificació de l’ordenança fiscal que es volia aprovar es feia de manera precipitada i, a més, 
no comptava amb una base jurídica, raó per la qual no tenia molt sentit aprovar una qüestió que 
després ens podria donar molts maldecaps.  
 
Va recordar que així ho van expressar al si de la comissió informativa alhora que demanaven el 
seu ajornament fins a tenir la certesa d’obtenir una seguretat jurídica al respecte. Atès que 
l’equip de govern no havia fet marxa enrera al respecte sobre dita qüestió va anunciar que 
votarien en contra de l’acord. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Carnero, tinent d’alcalde, per dir al sr. Castellano que estaven en seu 
plenària i, per tant, els hi corresponia fer el corresponent, deixant de banda el que fessin o 
deixessin de fer altres administracions. A més, considerava que el fet de que la Generalitat 
estigués treballant en una normativa no era garantia de que finalment s’aprovés una normativa 
al respecte. 
 
En relació al que havia comentat el sr. Ibáñez va recordar que la llei d’acompanyament de l’any 
2002 ja establia la possibilitat d’un recàrrec en l’IBI per als habitatges desocupats, això si, 
condicionada a l’aprovació d’un reglament posterior de l’Estat que no es va arribar a fer mai. En 
canvi, el que s’estava plantejant ara era, en base a la Llei 19/2007, del dret a l’habitatge de 
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Catalunya, una modificació que es sustentava en dita llei, doncs en l’article 3 de la norma es 
definia el que és un pis buit, essent els que romanen desocupats per un termini superior a dos 
anys. A més, l’article 41 desenvolupava el contingut de la definició “d’utilització anòmala d’un 
habitatge” que no compleix la funció social que li atribueix la Constitució i en quins casos no 
estaria afectat. 
 
La voluntat no era recaudatòria perquè prèviament se’ls hi havia demanat a les agències 
bancàries la disposició dels habitatges per comercialitzar-ne el seu lloguer com a habitatge 
social. 
 
  
5 - APROVACIÓ AMORTITZACIÓ ANTICIPADA DEL PRÉSTEC C ONCEDIT A 
GAVANENCA D'OBRES EN DATA 14 DE MAIG DE 2012 
 
PRIMER.- Aprovar l'amortització anticipada del préstec concedit a la societat municipal 
Gavanenca d'obres SL (en liquidació) per un import de 78.349,99 € que l'Ajuntament va 
concedir en data 14 de maig de 2012 en el marc del Fons pel Finançament  del Pagament a 
Proveïdors. 
 
SEGON.- Donar a trasllat del present acord als liquidadors de la societat als efectes de que es 
pugui tramitar el pagament corresponent a la Tresoreria Municipal. 
 
L’acord va ser adoptat per divuit (18) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG i 
1 C’s), tres (3) en contra (CiU) i cap abstenció,  donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
 
 

TORN D’URGÈNCIA  
 
 

U–1) - MODIFICACIÓ BASES D’EXECUCIÓ PRESSUPOST 2014 
 

PRIMER .- APROVAR inicialment la modificació de l’article 4.1.a) de les Bases d’Execució 
del Pressupost 2014 on es regula l’Estructura del Pressupost amb el redactat següent: 
 
ART 4. ESTRUCTURA DEL PRESSUPOST. 

1. L’estructura del Pressupost General s’ajusta a l’ Ordre EHA/3565/2008, de 3 de 
desembre, d’acord amb les classificacions que ara s’exposaran. L’aplicació 
pressupostària ve definida per la conjunció de les classificacions econòmica, orgàniques 
i per programes, en aquest ordre:  

 
a) Classificació Orgànica.- Assenyala l’Òrgan que té encomanada la gestió 

tècnica de cada crèdit de despesa, d’acord amb els reglaments i decrets 
d’organització municipal. 
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Tanmateix, es fa servir la classificació orgànica per anomenar als Responsables de 
Programa, que tindran coneixement de les aplicacions i conceptes d’ingrés implicats en la 
provisió dels diferents serveis municipals, segons els programes municipals que preveu el 
pressupost, estiguin gestionats tècnicament per ells o per altres orgànics. 
 
La classificació orgànica consta de 5 dígits numèrics. Els tres primers fan referència al 
departament o unitat que gestiona tècnicament l’aplicació pressupostaria o el concepte 
d’ingrés, segons l’organigrama municipal.  
 
D’aquest, el primer indica l’agrupació, segons les àrees de Direcció que gestionen els 
departaments al seu càrrec, d’acord amb la següent classificació. 

 
1. Gerència Municipal 
2. Promoció Econòmica, Urbanisme, Medi Ambient i Planificació   
       Estratègica                
3. Serveis a la Persones 
4. Seguretat, governació, Mobilitat i Manteniment de la  Ciutat 
5. Oficina de l’Alcalde 
6. Igualtat i Ciutadania 
 

Les agrupacions poden estar gestionades per mes d’un càrrec eventual desenvolupant la 
figura del coordinador de serveis o altres de caràcter eventual, i amb el repartiment de 
competències que determini el respectiu decret d’atribucions. 

 
Els dos últims, indiquen l’exercici de la modificació de l’estructura organitzativa.   
 
Es fa un desenvolupament de l'estructura orgànica en Àrees Origen que descriuen 
suborgànics amb dependència organitzativa i funcional d’un determinat orgànic. 
 
Les Àrees Origen tindran atribucions de gestió pressupostària en l'àmbit de les seves 
competències. 

       
La codificació orgànica  és la següent: 

 
ORG 2014 DESC ORG 2014 
10014 Gerència 
11014 Informàtica 
12014 Recursos Humans 
13014 OAC 
14014 Secretaria 
15014 Economia 
15914 Hisenda 
16014 Serveis Generals 
17014 Arxiu 
18014 Serveis de Telecomunicacions 
19014 Participació Ciutadana 
21014 Salut Pública i Consum 
22014 Urbanisme 
23014 Cementiri 
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24014 GTI 
25114 Comerç I Fira 
25214 Promoció Econòmica 
26014 Medi Ambient i Sostenibilitat 
30014 Administració General de Serveis a la Persona 
31014 Serveis Socials 
32014 Educació 
32114 EEE Maria Felip 
33014 Cultura 
35014 Esports 
36014 Relacions ciutadanes 
37014 Logística 
41014 Administració General Manteniment de la Ciutat 
42014 Seguretat Ciutadana 
42314 Mobilitat 
43014 Serveis Municipals 
44014 PRESEC 
51014 Oficina de l’Alcalde 
53014 Mitjans de Comunicació 
60014 Igualtat i Ciutadania 

 
 
SEGON.- Exposar la modificació de les bases d’Execució del Pressupost al públic per 
termini de 15 dies,  comptats a partir del següent al de publicació en el Butlletí Oficial de la 
província del corresponent anunci (art. 20.1 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril), durant els 
quals els interessats (art. 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova la Llei Reguladora de les Hisendes Locals) podran examinar-ho i presentar 
reclamacions ( art. 170.2 del mateix Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març) davant el Ple. 
 
TERCER.- La modificació de les Bases d’Execució del Pressupost es considerarà 
definitivament aprovada si no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple 
disposarà del termini d’un mes per a resoldre-les ( art. 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març). 
 
Aquest punt va ser introduït a l’ordre del dia de la sessió amb la prèvia i especial declaració 
d'urgència apreciada per unanimitat i, en conseqüència, amb el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal (21) de membres de la Corporació tal com  exigeix l'article 103-
3, del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya. Un cop declarada la urgència, el Ple va adoptar 
l’acord transcrit igualment per unanimitat, donant-se per tant i de manera manifesta el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
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U-2) - BONIFICACIÓ ICIO OBRES  
“ARRANJAMENTS GENERAL 2a FASE. INSTITUT BRUGUERS ” 

 
PRIMER .- Declarar, de conformitat a la petició del Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, les obres de l’Institut Bruguers. Arranjaments generals 2ª fase., com 
d’especial interès per concórrer-hi circumstàncies socials i culturals, d’acord amb allò que 
disposa l’article 103.2 del Texto Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aplicant 
única i exclusivament la bonificació en l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres, 
establerta a l’Ordenança Fiscal número 3. 
 
SEGON.- Notificar el present acord als Serveis Territorials del Baix Llobregat del Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya. 
 
TERCER.- Donar compte de l’esmentat acord a la propera Comissió Informativa. 
 
Aquest punt va ser introduït a l’ordre del dia de la sessió amb la prèvia i especial declaració 
d'urgència apreciada per unanimitat i, en conseqüència, amb el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal (21) de membres de la Corporació tal com  exigeix l'article 103-
3, del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya. Un cop declarada la urgència, el Ple va adoptar 
l’acord transcrit igualment per unanimitat, donant-se per tant i de manera manifesta el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va dir que, en primer lloc, hi havia una 
pregunta formulada durant la passada sessió ordinària que encara restava per contestar, que era 
del sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal PP, qui preguntava en relació a l’obra de la 
passarel·la sobre la llacuna de La Murtra.  
 
En relació a aquesta pregunta, el sr. Javier Garcia Galcerán, regidor de l’equip de govern,                 
va respondre que la passarel·la es troba íntegrament dins del terme municipal de Gavà i era el 
municipi legitimat per rebre la subvenció de la Generalitat. La passarel·la de la llacuna de la 
Murtra era una obra necessària ja que no existia una forma accessible de creuar d'una ribera a 
una altra. Abans de la inversió, les visites vorejaven per un estret pas al costat de l'autovia C-31. 
Va afegir que la passarel·la fomenta que la Murtra rebi moltes més visites, entre les quals s'han 
de ressaltar les escolars. Els ciutadans provenen tant de Gavà com de la resta de la Regió 
Metropolitana. Sobre aquest tema, a partir del dia 1 de juliol de 2014, l'Àrea Metropolitana de 
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Barcelona integra la llacuna de la *Murtra dins de la seva xarxa de parcs, i assumeix el seu 
manteniment. 
 
A continuació es va procedir a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat amb més de vint-i-quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents 
regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les 
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
Així doncs, el regidor d'aquest grup, sr. Sergio Engli, va recordar que con fecha 14 de mayo de 
2014 el Gobierno, en una nueva muestra de apoyo a las entidades locales (y ya van unas cuantas 
aunque Uds. se empeñen en decir lo contrario), publicó en el BOE una modificación en las 
condiciones financieras de los préstamos suscritos con cargo al mecanismo de financiación para 
el pago a proveedores, mediante la cual se permite alargar el plazo de devolución y/o una fuerte 
reducción de los costes financieros de dichas operaciones de préstamo, facilitando así la 
normalización financiera de los entes locales, uniéndose a otras mejoras ya aprobadas con 
anterioridad y que han permitido salvar la situación financiera a la gran mayor parte de los 
ayuntamientos, y por supuesto del nuestro, uno de los más endeudados por habitante de todo el 
país (muchísimo más que Madrid, por cierto, paradigma para algunos de ciudad endeudada). Per 
tot l’anterior va preguntar: ¿Piensa el equipo de Gobierno acogerse a alguno de los supuestos 
que contempla la comentada como última medida de apoyo a los ayuntamientos por parte del 
Gobierno? En ese caso, ¿a cuál de ellas, al alargamiento del plazo para que futuros gobiernos 
municipales lo padezcan o a la reducción del coste financiero sin tocar el plazo de devolución? 
Dado que hace ya varios años que se podría haber actualizado el valor catastral de nuestras 
viviendas pues la revisión estaba prevista hace años, ¿prevén llevarla a cabo?, y si así fuera 
¿será con aumentos o con reducciones del valor catastral?  
 
La sra. Apolonia Herrera, va respondre el que segueix: “Como uds ya saben este Ayuntamiento 
acudió tan solo al primer plan de proveedores aprobado en marzo de 2012, de los tres que el 
Gobierno de Madrid ha puesto a disposición de los municipios. Recientemente el Ministerio de 
hacienda ha anunciado un paquete CONDICIONADO de mejoras en las condiciones del crédito 
que en nuestro caso supondrían un ahorro de 100.000 euros al cabo de los diez años de vigencia 
del plan de ajuste.  Las condiciones que ha fijado el ministerio son: 1. Adherirse al punto 
general de entrada de facturas electrónicas de la Administración General del Estado;  2. 
Adherirse la plataforma Emprende en 3 para impulsar y agilizar los trámites de la creación de 
empresas; y  3. sustituir de forma inmediata al menos un 30 por ciento de la vigentes 
autorizaciones y licencias de inicio de actividad económica por declaraciones responsables, y 
elaborar un informe de evaluación de las normas de la entidad local incompatibles con la unidad 
de mercado.  
 
El gobierno, aconsejado por sus servicios técnicos, ha decidido no  adherirse al paquete 
condicionado porque entiende que un ahorro calculado de 100.000 euros en una situación 
financiera como la nuestra  no compensa la pérdida de autonomía que supondría renunciar a 
nuestra ordenanza de actividades que funciona desde 2012 con tan buenos resultados, como 
demuestran las encuestas de satisfacción que periódicamente realiza el servicio, y por estar 
adherido al punto general de entrada de la Generalitat de Catalunya e-Fact que es de hecho 
quien tiene la competencia a través de la Administració Oberta de Catalunya.  
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En un segona pregunta la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, atès --digué-- 
que en els propers dies, celebrarem la Festa Major de Sant Pere 2014. Els veïns i veïnes de Gavà 
gaudiran d’unes jornades amb activitats dedicades a totes les edats i de gran varietat. Entenem 
que la ciutat de Gavà hauria de convertir la seva Festa Major en un punt d’atracció turística per 
tal de millorar la nostra projecció i economia, tant de l’entorn com de les persones que estiuegen 
a Gavà. Seguidament, va preguntar: Quines són les accions especials de mobilitat, seguretat i 
neteja que es duran a terme a la nostra ciutat durant els dies de celebració de la Festa Major Sant 
Pere 2014? Quines accions s’han engegat des de la Regidoria competent i des del Consistori per 
tal de donar a conèixer al nostre entorn metropolità la Festa Major de la ciutat, així com de les 
festes amb més relleu i públic que durant l'any es produeixin a la ciutat? Quin ha estat l’import 
recaptat pel Govern de la Generalitat en concepte de Taxa Turística per pernoctacions a la ciutat 
de Gavà i quin percentatge de la mateixa ha estat ingressat a l’Ajuntament per promoció 
turística del mateix? Quina ha estat la inversió destinada enguany a la promoció turística de la 
ciutat? 
 
En relació a les preguntes formulades, el sr. Jordi Jiménez, regidor de l’equip de govern, va dir 
que, en primer lloc i com cada any, des dels departaments municipals competents s’han disposat 
els dispositius adients per tal que la neteja de la ciutat i, en especial, els espais públics on es 
desenvolupen les activitats lúdiques de la Festa Major, estiguin en perfectes condicions. Les 
activitats que es faran al carrer tenen la mateixa cobertura de neteja, es fa un seguiment previ a 
la zona on es desenvolupa l’activitat, un seguiment durant el transcurs, i una neteja exhaustiva 
en acabar la mateixa, a més, de la neteja habitual de la ciutat amb els reforços dels mesos 
d’estiu. Tanmateix, la Polia Municipal estableix un dispositiu específic destinat a garantir el 
correcte desenvolupament de totes les activitats programades. 
 
Pel que respecta a la mobilitat, digué que la Festa Major requereix un esforç considerable de 
tothom, Policia Municipal, PRESEC i personal de l’Ajuntament, amb la finalitat de coordinar 
les diferents activitats que, en molts casos es desenvolupen simultàniament, i que, a dia d’avui 
ja estan programades i planificades, com el dispositiu especial per els Focs Artificials a la platja, 
el Correfoc, o les diferents actuacions musicals. 
 
Va afegir que per tal de donar difusió a totes les activitats de la Festa Major de Sant Pere 
d’enguany s’han inserit anuncis publicitaris en diferents mitjans de comunicació d’àmbit 
comarcal com ara EL FAR, El Diari de Gavà, La revista Lo M+s i el periòdic digital el Baix.cat. 
A més d’una inserció publicitària de La Vanguardia Que Fem. 
 
Respecte a la taxa turística informà que segons les dades facilitades per la Generalitat la 
recaptació de l’impost Turístic de l’any 2013 a Gavà havia devengat 62.060,37 €, i la 
participació d el’Ajuntament en aquest impost correspon al 30%, és a dir, 18.618,12 €.  
 
 
Va tornar a prendre la paraula la sra. Parés, aquest cop per exposar que la nostra ciutat formarà 
part del Projecte Europeu OPERAs que té com a objectiu la recuperació del paisatge dunar... Un 
aspecte més per seguir millorant la qualitat de la mateixa. Per a la seva execució, s’han iniciat 
recentment actuacions a la platja de Gavà. Es per tot l’exposat, que va formular la següent 
pregunta: Com valora el Govern Municipal que les actuacions s’hagin iniciat coincidint amb la 
massificació de la platja de Gavà? Quines mesures s’han previst per tal de que, mentre durin les 
accions, l’espai estigui protegit per evitar que visitants de les nostres platges l’envaeixin com ha 
succeït en els darrers dies? Quin és el capteniment del Govern Municipal sobre els 40 pins que 
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s’hauran d’extreure i quina la seva ubicació final? A més d’aquests projecte, quines altres 
accions ha previst dur a terme el Govern Municipal per tal de millorar el nostre litoral? 
 
En relació a la pregunta el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va contestar que les obres 
realitzades corresponen al Projecte Opera de la Unió Europea, essent l’administració actuant 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona.  L’AMB ha desenvolupat les obres als municipis de Sant 
Adrià del Besòs, El Prat de Llobregat, Viladecans, Gavà i Castelldefels. Les actuacions a Gavà 
han estat de pocs dies, tres dies a principis de juny i tres dies a mitjans de juny, en dies 
laborables. No ha coincidit per tant amb moments de massificació de la platja. 
 
Es tracta d’una actuació tova: cobriment de vegetació invasora, reperfilat de dunes o extracció 
de sorra de la riera dels Canyars.  L’espai queda habilitat perquè sigui freqüentat tot just 
acabades les obres. 
 
En quant al tema dels pins, va dir que la pineda s’està estenent per zones on no havia estat 
anteriorment. Aquesta extensió a la platja comporta la reducció de les dunes, atès que els arbres 
coronen les crestes.  No obstant, se li va indicar a la direcció de l’obra que els pins fossin 
respectats, atès que la seva eliminació requereix d’una tasca ciutadana prèvia de conscienciació. 
Des del Govern Municipal s’està analitzant la preservació del sistema dunar i les mesures 
necessàries per evitar la regressió litoral. Aquestes actuacions requereixen de la concertació amb 
la Direcció General de Costes, tant de l’Estat com de la Generalitat de Catalunya.  
 
 
 
En una nova intervenció, aquest cop a càrrec del regidor i portaveu del grup municipal del Partit 
Popular, sr. Josep Llobet, aquest es va fer ressò que el dia 15 de juny, l’entitat Ateneu Popular 
La Màquia va organitzar un acte públic al Carrer Sant Nicasi. Una altre vegada, aquesta entitat 
organitza actes a l’espai públic de la ciutat amb anuncis que inciten a l’incompliment de la 
legalitat com mostra el cartell amb frases com “Als països catalans no tenim rei” i emprant com 
a imatge la crema d’una bandera. Entenem que el Govern Municipal ha de vetllar per la legalitat 
en tots els actes que es celebrin a la ciutat així com el compromís democràtic de les entitats que 
els organitzen. En relació a aquest acte va preguntar: Quin és el capteniment del Govern 
Municipal sobre l’acte organitzat per l’entitat Ateneu Popular La Màquia al Carrer Sant Nicasi 
el passat 15 de juny així com la valoració que fa dels cartells emprats per a l’anunci del mateix? 
Quins avisos ha rebut l’esmentada entitat del Govern Municipal atenent que no és la primera 
vegada que empra imatges de presumpte legalitat en els seus anuncis per actes a l’espai públic 
de la ciutat? 
 
De nou intervení el sr. Obispo, tinent d’alcalde, per informar que en data 15 de juny, el 
col·lectiu la Màquia va realitzar un acte a la  Travessia de Sant Nicasi sol· licitant l’autorització 
pertinent. Durant el mateix no hi ha constància de que es produís cap dany ni es realitzaran actes 
contraris  a la legislació vigent. Respecte el contingut dels cartells, des del punt de vista jurídic 
no és constitutiu de cap il·legalitat. 
 
 
 
Tot seguit va intervenir el sr. José-Antonio Sáez, regidor del grup municipal del PP, per 
manifestar la quejas recibidas de los ciudadanos de Gavà, por la falta de limpieza en  calles y 
parques de nuestra ciudad en estos últimos meses: Ramblas, Torre Lluch, etc. Como quiera que 
esta situación no es la primera vez que ocurre, y  sobre todo en determinados periodos. Va 
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formular la següent pregunta: ¿Cuál es la causa por la que ocurre cada año la misma situación y 
no se adoptan, por parte  del Equipo de Gobierno, las medidas pertinentes para normalizar y 
llevar a cabo una limpieza de la vía pública digna en nuestra ciudad? En el supuesto de que no  
se adoptaran las medidas pertinentes  en este tema  durante los meses de verano, -
principalmente en julio y agosto-, ¿volveremos a padecer la falta de limpieza en nuestras calles, 
como ya ha ocurrido en años anteriores? 
 
Cada any, --respongué el sr. Obispo-- arribats el mesos d’estiu, s’adopten  les mesures 
necessàries no només per mantenir els serveis habituals de neteja viària durant les vacances del 
personal, sinó que a més, aquests serveis es veuen reforçats amb recursos suplementaris per a 
respondre a la major presència ciutadana a la via pública. 
 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Antoni Rafanell, regidor de l’esmentada formació 
política va exposar que aquesta mateixa setmana apareixia un article publicat en un diari de 
premsa nacional en el que es feia una reflexió sobre el mal estat de l’espai públic al barri de 
Gavà Mar. El citat article feia referència tant a l’estat del paviment aixecat per les arrels de les 
pinedes, que tots coneixem i fins i tot podem entendre en depèn quin volum per la pròpia 
característica del barri, però que en depèn quin volum cal actuar. Així mateix es feia referència a 
la brutícia que es pot acumular a l’espai públic, fet que també des del nostre grup municipal 
hem reclamat en reiterades ocasions s’afronti doncs a tota la ciutat en general hi ha una 
percepció d’increment de la brutícia com en molts anys no passava. És per aquests motius que 
va formular un prec en el sentit que s’efectuïn les reorganitzacions oportunes i pertinents així 
com els increments necessaris en la plantilla o horaris dedicats a la neteja dels espais públics de 
la ciutat per reduir la brutícia palesa a la nostra ciutat i, en el cas de Gavà Mar, s’actuï sobre 
aquells paviments aixecats de més envergadura.  
 
Sobre aquest prec el sr. Obispo, tinent d’alcalde, digué que els recursos que es destinen a la 
neteja de la via pública es dimensionen per portar a terme el servei en les millors condicions 
possibles i, com és natural, d’acord amb la disponibilitat pressupostària existent. A l’estiu, 
davant el major us de l’espai públic per part de la ciutadania que es produeix durant aquest 
mesos, es cobreixen totes baixes del personal que es troba de vacances  per tal d’assegurar els 
mateixos recursos de neteja que durant la resta de l’any. A més, s’ha ampliat la plantilla amb 
personal de reforç per tal d’incrementar el servei en aquelles zones on es produeix una major 
concurrència de vianants. Així mateix, s’han reforçat els torns de tarda, s’ha disposat de servei 
de dilluns a dissabte d’aiguabatre i un servei específic de buidatge de papereres i neteja manual 
a les principals zones de Gavà Mar. En el cas dels paviments s’actuarà en funció de la 
disponibilitat pressupostària en diferents campanyes. 
 
 
 
Va tornar a prendre la paraula el sr. Rafanell, qui exposà que executant el compromís adquirit 
per part del nostre grup municipal amb motiu dels comentaris fets arribar de diferents ciutadans 
de Gavà en relació a diversos punts de la via pública en la que resulta un tant difícil i insegur el 
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trànsit amb vehicles, traslladem avui aquí els fets per tal que es millori, com tècnicament sigui 
possible, per tal de millorar la visibilitat del conductors i per defecte de la seguretat dels 
mateixos. És per aquests motius que va formular el següent prec: Es procedeixi a la revisió i 
inspecció pertinent per tal d’instal·lar miralls de referència per als conductors, als encreuaments 
i girs del sentit de circulació entre la plaça de l’Església amb el carrer d’Àngela Roca, de la 
mateixa manera que al carrer de Mas Sellarés amb la Ctra de Sta Creu de Calafell. 
 
El sr. Obispo va respondre que per a la instal· lació de miralls es segueix una normativa per tal 
de garantir un tractament igual en tots els casos. La principal característica es que la visibilitat 
s’adeqüi a la velocitat autoritzada en el lloc i als accidents que es produeixen. En el dos casos 
que vostè ens indica no correspon ja que la visibilitat no es posa en dubte en cap cas. A la Pl. De 
l’Església amb Àngela Roca a més de no tenir problemes de visibilitat tampoc hi ha problemes 
d’accessibilitat. En canvi a Santa Creu de Calafell el problema no és la visibilitat si no 
l’accessibilitat degut a l’elevat nombre de vehicles que circulen per la via. De totes maneres 
revisarem de nou aquesta normativa que apliquem per tal de donar el màxim de seguretat als 
nostres carrers. 
 
 
Novament va intervenir el sr. Rafanell, regidor del grup municipal de CiU, per posar com a 
antecedents --del prec que més endavant formularia-- que ja en el darrer Ple d’aquest 
ajuntament, des del seu grup municipal feien referència a les fonts naturals d’aigua de la nostra 
zona boscosa per tal d’intentar aprofitar d’alguna manera els cabdals soterranis d’aigua que es 
perd pel subsòl. Ara però els feien arribar força veïns i excursionistes la preocupació pel tap que 
es deu trobar dins el canal d’expulsió d’aigua de la pròpia font coneguda com és la Font del 
Ferro i que es visualitza amb el poc raig d’aigua que expulsa. És per aquests motius que va 
pregar que s’actuï de la forma més pertinent i tècnicament possible un cop revisat l’estat de la 
Font del Ferro dins el nostre paratge natural per tal de garantir la correcta continuïtat de 
l’existència de la gavanenca “Font del Ferro” i aquesta ho faci en les condicions òptimes. 
 
En referència a dita qüestió el sr. Obispo va expressar que la Font del Ferro es troba actualment 
afectada per arrels i acumulació de fang que obturen la seva sortida.  Es produeixen filtracions 
que redueixen el cabal de sortida. Segons la visita realitzada, el seu cabal era d’un litre cada 
hora. El règim del cabal oscil·la  en funció de l’època i la pluviometria estacional. En aquells 
últims tres anys, l’associació Quercus amb suport de la Regidoria de Sostenibilitat i Patrimoni 
Natural han restaurat diverses fonts en zones forestals com:  la de la Sentiu, Can Trias, Mas 
Vilar, l’Abellanosa i la del Fangar, així com basses situades en el Pla de Ponent.  La Font del 
Ferro no ha estat restaurada fins ara perquè no ha estat possible l’acord amb els seus propietaris 
ja que és una propietat privada. 
 
 
A continuació, el regidor i portaveu del grup municipal de CiU, sr. Ramon Castellano, va 
intervenir per donar a conèixer que la Vicepresidenta del Govern de la Generalitat de Catalunya 
i Consellera de Governació i Relacions Institucionals, Joana Ortega, va enviar el passat 
dimecres dia 26 de març una carta adreçada a tots els alcaldes i alcaldesses del nostre país per 
saber el seu compromís i col·laboració amb el seu departament en l’organització de la consulta 
del proper 9 de novembre. A la carta, sosté que per fer efectiu aquest “exercici de democràcia 
per qualsevol de les vies previstes” és necessària la corresponsabilitat de les diferents 
institucions de Catalunya. Així mateix cita a la carta “per aquest motiu vull conèixer el vostre 
compromís i col· laboració amb el departament de Governació en l’organització de la consulta 
en els termes legalment establerts”. És per aquests motius que formulà la següent pregunta: Ha 
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rebut la nostra alcaldia aquesta carta? En cas afirmatiu, s’ha respost? Quin és el contingut de la 
resposta? Per què no s’ha fet arribar als diferents grups polítics municipals? Pensa l’Ajuntament 
de Gavà col· laborar amb la Generalitat de Catalunya per organitzar la consulta anunciada pel 
proper 9 de novembre? 
 
Seguidament va prendre la paraula el sr. Carnero, tinent d’alcalde, per dir el que segueix: “Sr. 
Castellano, Efectivament, l'Alcaldia va rebre la carta a la que vostè es refereix. I en data 4 
d'abril se li va donar resposta mitjançant escrit de l'Alcaldessa adreçat a la vicepresidenta Joana 
Ortega. La carta de resposta (de la qual, si així ho consideren, es farà arribar còpia a tots els 
grups municipals), deia literalment el següent: 
 
Benvolguda vicepresidenta, 
 
He rebut el vostre escrit demanant quin seria el compromís i la col· laboració de l'Ajuntament de 
Gavà amb l'organització de l'eventual consulta anunciada per al 9 de novembre. 
 
Us he de manifestar en primer lloc certa sorpresa per la relativa inconcreció de la petició, ja que 
no es defineix en quins termes específics es traduiria. En qualsevol cas, donat que sigui quina 
sigui la determinació que es prengui hem de donar per fet que la consulta  -com no pot ser d'una 
altra manera-  s'ajustarà plenament a la legalitat, la col·laboració de l'Ajuntament serà aquella 
que legalment i institucionalment correspongui, com sempre ha fet i farà el govern municipal 
que represento. 
 
Feta aquesta consideració evident, el fet que la consulta en aquests moments no estigui 
convocada, ni se'n coneguin els termes de l'eventual convocatòria, fa difícil, i fins a cert punt 
poc responsable, pronunciar-se al respecte. 
 
Dit això, em plau comunicar-li que l'Ajuntament de Gavà, en el Ple celebrat el 27 de març 
passat, va aprovar una resolució política en la qual s'adoptaven els acords següents: Primer.- La 
constatació que hi ha una voluntat majoritària, explicitada al Parlament de Catalunya, d'efectuar 
una consulta on el poble de Catalunya pugui decidir, de manera lliure i democràtica, el seu futur 
col·lectiu i el de les relacions entre Catalunya i la resta d’Espanya; Segon.- El compromís de 
l'Ajuntament de Gavà amb la Generalitat i el Parlament de Catalunya, representants legítims del 
poble català, perquè aquesta consulta sigui una realitat; Tercer.- La necessitat que el Govern 
d'Espanya i la Generalitat de Catalunya cerquin el diàleg i el pacte, per fer possible la consulta, 
amb la transparència acordada i en el marc de la legalitat. 
 
Sr. Castellano, sres. i srs. Regidors, això i res més ni res menys que això, és el que l'Alcaldia va 
respondre a la vicepresidenta.” 
 
 
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir en una pregunta, a la part expositiva 
de la qual el sr. Castellano exposava que el passat dia 17 de juny va tenir lloc a l’espai Maragall 
el lliurament de premis del Gavà Talent Factory als estudiants de Gavà que hi varen participar. 
Un projecte impulsat des de l’Administració amb el suport de l’empresa privada que, des de 
CiU, valorem força positivament. Va sorprendre però que, ja des de l’inici i pel que fa a alguns 
dels presentadors com del responsable del certament, no s’emprés la llengua catalana com a eina 
bàsica de comunicació, normal i per defecte tal i com correspon fer a l’Administració  en 
compliment de la Llei de Normalització Lingüística i, més encara, tractant amb l’àmbit de 
l’ensenyament regulat i obligatori dels nostres estudiants. Això no vol dir que no s’hagi o es 
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pugui emprar qualsevol altra llengua i més si també es oficial al país, però sí que com a mínim 
sempre s’ha d’utilitzar des de l’Administració la llengua pròpia a Catalunya com és el català. 
Per tot l’anterior va preguntar: Va estar una errada, sense cap més tipus d’importància, no 
informar als actors, conductors i responsables de l’acte del fet d’emprar per defecte i com a 
mínim la llengua catalana en actes públics i particularment en aquells adreçats a l’àmbit de 
l’ensenyament? 
 
Pel que feia a dita pregunta , el sr. Jordi Jiménez, regidor, va respondre que el Gavà Talent 
Factory ha estat un projecte pioner en el món de l’ensenyament i, potser allò més important 
seria parlar de temàtica, continguts experiències, resultats, visites de treball, de les aportacions 
de tots els centres d’ensenyament de la ciutat, dels més de 400 alumnes participants, 25 
mentors/empresaris que han aportat el seu mestratge. De les escoles de negoci, dels 
emprenedors i professionals que han impartit classes magistrals i han aportat el valor afegit de 
les experiències personals al complicat món de l’empreneduria i l’activitat econòmica. De la 
implicació de les universitats, Fons d’Inversió. 
 
Al meu entendre, de l’anècdota de la llengua ha fet una notícia i no ha estat així. Les 
comunicacions amb les diferents administracions, empreses i escoles s’han realitzat en català. 
Les bases i la formació en la mateixa llengua i, si es van utilitzar indistintament les dues 
llengües oficials a la gala de lliurament dels premis, l’hem d’entendre con una situació normal 
del país, on el català i el castellà esdevenen les eines de comunicació i d’expressió normals i 
habituals, independentment de la llengua materna que tingui cadascú. 
 
Perquè si apliquéssim el criteri que percebo de la seva pregunta, també hauríem de corregir als 
pares, mestres, i els alumnes que omplien l’espai Maragall i utilitzaven la llengua castellana per 
comunicar-se entre ells. Per acabar va dir que entenia que aquest no era el camí. 
 
 
 
Un cop el torn del grup municipal CiU va finalitzar, va començar el corresponent al grup 
d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor i portaveu d’aquest grup, sr. Pérez Lorite, va dir que les 
cases situades al costat de l’antiga seu municipal, entre els carrers del Centre, de Salvador 
Lluch, i el parc municipal, estan afectades urbanísticament, ja que en el seu moment es va 
considerar necessari reservar aquest espai per a futures ampliacions de l’Ajuntament. Amb la 
construcció de l’edifici actual, l’any 2003, aquelles afectacions van deixar de tenir sentit. Tot i 
això, encara avui es mantenen vigents, cosa que perjudica els veïns residents en aquests 
immobles. Per aquest motiu, va formular el següent prec: Instem el govern municipal a revisar 
el règim d’afectació dels edificis situats al costat de l’antiga Casa de la Vila, i a adequar-ne el 
planejament urbanístic, si escau. 
 
En relació amb el prec d’ERC-EV-IxG sobre la reserva dels equipaments existents a les finques 
colindants de l’Antic Ajuntament, el sr. Obispo, tinent d’alcalde, va recordar que aquest edifici 
fou qualificat com equipament existent pel vigent Pla General Metropolità, ja que albergava la 
seu de la Corporació Municipal. Les qualificacions de les finques adjacents com equipaments de 
nova creació s’han d’entendre com a reserves per a un futur creixement de la seu municipal. 
Actualment la seu de la Corporació ja no està en aquell edifici, però segueix ubicant-se  un 
equipament, el Centre d’Història de la Ciutat. Davant d’aquesta situació, s’estudiarà per part 
dels serveis d’urbanisme la necessitat o no de mantenir la reserva. 
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De nou, el sr. Pérez, va prendre la paraula, aquest cop per dir que al nostre municipi, i segons va 
manifestar l'equip de govern en el darrer Ple, no tenim cap desfibril·lador a les dependències 
esportives, edificis públics (Ajuntament, Museu, centres cívics...) i altres espais d'interès públic. 
Considerem una prioritat i una necessitat la instal· lació d'aquest elements per una qüestió de 
seguretat i de salut cara a la nostra ciutadania. Per aquest motiu va fer un prec en el sentit 
d’instar al govern municipal a posar desfibril·ladors a totes les instal· lacions esportives 
municipals, així com a d’altres edificis equipaments municipals. 
 
La resposta va anar a càrrec del sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor de l’equip de govern, qui digué 
que tal i com van manifestar en el darrer plenari, a la ciutat hi ha un desfribil.lador al Centre de 
Medecina esportiva i també els serveis de temporada de la Creu Roja, així com tots els 
municipis als servei d’emergències mèdiques. Cal recordar també, que si bé és una mesura de 
contenció ràpida, cal garantir el seu bon ús, ja que el seu ús per personal no format, pot arribar a 
ser contraproduent. 
 
 
En un tercer prec, el regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-EV-IxG, sr. Andreu Pérez, va 
recordar que l'abocador de la Vall de Joan va deixar de rebre residus, oficialment, el 31 de 
desembre de 2006. Des d'aleshores, s'han desenvolupat els treballs de segellat i restauració, a 
càrrec de l'Entitat Metropolitana, amb l'objectiu de retornar l'espai a les condicions el més 
semblants possibles del que haguessin estat sense aquesta activitat que tants anys ha fet tant de 
mal al nostre territori. Tanmateix, arran de les reduccions en els pressupostos públics, els 
treballs de restauració s'han aturat des de fa ja uns anys, incomplint el projecte aprovat, sense 
que s'hagi pogut avançar gaire més del 40% de la restauració prevista. Així, en aquests moments 
la major part del dipòsit continua sense segellar. D’altra banda, en la part segellada, a causa del 
pas del temps i del moviment mateix de la brossa acumulada, que encara s’està estabilitzant 
lentament, s’han produït esquerdes ben visibles en els cunetons perimetrals, de forma que 
l’aigua de pluja es filtra dins de la massa d’escombraries. Això provoca que les aigües de pluja 
se segueixin infiltrant, arrossegant lixiviats i amb ells substàncies contaminants, tant bacteris 
fecals com restes químiques dels materials depositats durant 4 dècades. Part dels lixiviats són 
recollits i tractats a la planta depuradora del propi dipòsit, però un volum indeterminat s'infiltra 
cap al subsòl, arribant a les aigües freàtiques del delta del Llobregat i també al mar a través de 
diverses corrents subterrànies i surgències, la més important la de la Falconera. També s'han 
detectat esquerdes a la superfície de ciment bituminós o gunitat aïllant del perímetre de 
l'abocador, motiu pel qual la infiltració d'aigua podria ser major. Altres impactes són el 
manteniment de l'emissió de gasos amb efecte d'hivernacle a l'atmosfera, o el risc d'incendis a 
causa d'aquests mateixos gasos quan no són completament extrets. Sense un finançament adient, 
doncs, l'abocador mai deixarà de contaminar el nostre medi natural i d'afectar la salut de les 
persones, i mai es podrà reintegrar al medi del massís del Garraf. Resulta si més no sorprenent 
que, aquest mateix mes de juny, el projecte de restauració de l’abocador del Garraf s’hagi 
presentat a la biennal de Venècia com un dels projectes més rellevants del país. Com a projecte 
potser ho és, però la seva realització, execució i, sobretot, el seu manteniment, deixen molt que 
desitjar. Per aquest motiu va formular un prec en el sentit de que l'Equip de Govern de 
l'Ajuntament de Gavà faci totes les gestions necessàries per tal d'aconseguir el compromís de 
l'Àrea Metropolitana de Barcelona i la Generalitat de Catalunya per a dotar pressupostàriament 
el projecte de segellat i restauració del dipòsit de la Vall de Joan. 
 
Pel que feia a aquest prec el sr. Javier García, regidor de l’equip de govern, va manifestar el 
següent: Des de la seva clausura el 2006, desprès de mès de 30 anys de funcionament, la 
restauració de l’abocador del Garraf es conforma per diverses fases entre els termes municipals 
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de Gavà i Begues. La part que correspon a Gavà es troba executada en la seva totalitat, a 
excepció d’una petita franja propera al terme municipal de Sitges. La restauració s’ha alentit els 
últims anys per la menor aportació de terres utilitzades per la implantació de les terrasses 
paisatgístiques i la important reducció econòmica dels fons europeus. A petició de l’Ajuntament 
de Gavà, en coordinació amb l’Ajuntament de Begues,  s’estan fent gestions a l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona perquè les fases que resten per la restauració de l’abocador siguin 
finançades en bona part pel cànon sobre la deposició dels residus municipals que gestiona 
l’Agència de Residus de la Generalitat de Catalunya. Tot i  aquest menor ritme en la restauració, 
l’abocador és objecte de manteniment per part de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, ateses les 
obligacions legals de post-clausura durant 30 anys. Aquest manteniment comporta la depuració 
dels lixiviats, el tractament del gasos per aprofitament energètic i el control de la restauració de 
l´abocador.  
 
 
Tot seguit va intervenir el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, per 
posar de relleu que fa pocs mesos, el senyor Antoni Llobet Mercadé, director general de Centres 
Públics del Departament d’Ensenyament es va reunir amb representants de l’Ajuntament de 
Gavà i van visitar els terrenys cedits per l’Ajuntament al costat del Centre Cívic Gavà Mar per 
ubicar-hi, si escau, un futur centre de secundària o les aules necessàries per transformar l’actual 
CEIP Gavà Mar en un Institut-Escola. Sobre aquesta visita, --digué-- el govern municipal no ens 
n’ha fet arribar cap dada, ni cap informació, per la qual cosa formulem la següent pregunta: 
Quin dia es va realitzar la visita, i quins altres terrenys va visitar, a més dels de Gavà Mar? 
Quines persones van acompanyar el Director General durant la visita? Quina conclusió o 
resultat va produir la visita? Accepta el Departament instal•lar línies de secundària a Gavà Mar? 
L’Ajuntament de Gavà hi està d’acord? Es va decidir la fórmula per a aquestes noves línies de 
secundària? Serà una secció depenent d’algun dels IES de la ciutat, o bé s’optarà per implantar 
el model d’Institut-Escola? Quins altres temes es van tractar durant la visita, a més del futur de 
la secundària a Gavà Mar? 
 
La sra. Laura Barufet, regidora de l’equip de govern, va contestar que la visita es va realitzar 
coincidint amb la reunió de la Taula de Planificació Educativa. Hi van assistir els membres de la 
Taula de Planificació acompanyats pels tècnics corresponents, l'alcaldessa de la ciutat així com 
el Tinent alcalde de Serveis a la persones i la regidora d'Educació i tècnics de l'Ajuntament. La 
visita va ser positiva i el Departament d’Ensneyament de la Generalitat de Catalunya es va 
comprometre a estudiar les possibilitats d’ubicar una proposta formativa de secundària al barri 
de Gavà Mar.  L’alcaldessa va insistir en la voluntat municipal de garantir una oferta d’educació 
secundària pública que donés continuïtat a l’alumnat de l’escola de Gavà Mar, sense oblidar 
però, la necessitat d’un nou institut Bruguers.  
 
Va afegir que dotar una continuïtat d'educació secundària al barri de Gavà Mar és un dels 
objectius prioritaris d'aquest equip de govern i podrà manifestar el seu acord o desacord quan 
conegui i pugui estudiar en profunditat una proposta en ferm del Departament d’Ensenyament. 
 
Per acabar digué que no es va tractar només la continuïtat en el tram d'Educació Secundària al 
barri de Gavà-Mar, també es va plantejar la petició ferma, per part de l'alcaldessa, del nou 
Institut de Secundària Bruguers. 
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ ERC-EV-IxG, també el sr. Calatayud va exposar --
com antecedents de la pregunta que desprès faria-- que en diverses ocasions ja ens hem adreçat 
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al govern municipal per interessar-nos per l’estat del camí del Pinar. ’any 2010, segons se’ns va 
indicar per escrit, el govern municipal va contractar un “innovador sistema de pavimentació”, 
que havia de solucionar els problemes que patia el camí durant un llarg període de temps. El 
sistema emprat era el denominat Consolid, que té una garantia de durabilitat de més de 10 anys. 
Les pluges d’aquella primavera, però, van tornar a malmetre’l i el sistema nou de pavimentació 
no va funcionar. Aleshores es va haver de tornar a arranjar el camí com es feia habitualment. 
Enguany ens tornem a trobar amb la mateixa situació: les pluges de primavera han malmès molt 
l’estat del camí del Pinar. Tenim coneixement que l’Ajuntament ha demanat una subvenció a la 
Diputació de Barcelona per arranjar-lo. Per tot això, va formular la següent pregunta: Es van 
demanar responsabilitats a l’empresa que va arranjar el camí l’any 2010 pel fiasco del nou 
sistema utilitzat? En cas negatiu, per què no es van demanar responsabilitats? Quina garantia 
tenia l’arranjament? Quan està previst que s’iniciï de nou, aquest any, l’arranjament del camí 
del Pinar? Tenen previst alguna actuació per tal que el camí no s’hagi d’arranjar cada 
temporada? 
 
Tal com vostè diu --va respondre el sr. Obispo-- efectivament, al Març del 2.010 l’Ajuntament 
va encarregar la reparació del tram no asfaltat del Camí del Pinar i part del lateral de la C-31; la 
solució tècnica venia avalada per una empresa amb experiència en el sector però, a l’hora de la 
veritat i per diferents causes (tipus de sol, volum i característiques del trànsit, pluviometria, 
arrels superficials, etc) el resultat del primer tram no va ser el desitjat i mesos desprès es va tenir 
que tornar a reparar amb un tractament tradicional però millorat amb certs materials. Aquesta 
segona operació, precisament, va ser la responsabilitat que se li va exigir  l’empresa contracta 
per l’arranjament: el cost d’aquesta va anar íntegrament al seu càrrec. Malgrat això si que hem 
pogut constatar que la millora introduïda en la composició superficial del camí ens ha permès 
separar en el temps les operacions de manteniment (un o dos cops l’any com a  màxim)ja que la 
seva degradació, ara, es mes lenta com es pot comprovar per exemple, en el lateral de la C-31 
esmentat. Finalment indicar-li que l’arranjament últim s’ha efectuat fa deu dies. L’actuació 
definitiva passa per l’asfaltat del vial, en quant les disponibilitats econòmiques ens ho permetin i 
tenint en compte les condicions urbanístiques de la zona. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de C’s, 
essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor i portaveu, qui va prendre la paraula 
per a formular oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, 
vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En un primer, el regidor de C’s, va manifestar que según nos han informado algunos vecinos, en 
la calle La Flama nº 19, a la altura del parque, se retiró una farola y desde hace 1 mes están los 
cables de conexión tapados  con conos, con el peligro que ello conlleva, por ello realizamos el 
presente ruego: Que se proceda a la mayor brevedad a la reposición de la farola y que en caso de 
que se considerase adecuado la eliminación de la misma, se proceda a retirar los cables de 
conexión.  
 
El sr. Obispo, tinent d’alcalde, va informar que el fanal situat al carrer La Flama nº 19, ubicat 
dins d’un parterre de gespa d’Els Creixens, es va retirar el dia 21 de maig degut a un problema 
de corrosió de la base. El dia 23 de maig es van iniciar els tràmits per realitzar la comanda del 
material necessari i procedir, tan aviat com el material sigui lliurat, a la seva instal· lació. D’altra 
banda, destacar que, tal i com la normativa exigeix, durant aquest temps la instal· lació es troba 
degudament protegida de qualsevol contacte directe sense que, per tant, comporti perill 
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Tot seguit es va passar a un segon  prec de C’s.  I així el sr. Ibáñez, com antecedents, es va 
referir a que desde hace unos años recibimos por estas fechas la queja de vecinos respecto a la 
utilización de las pistas del Colegio L’Eramprunyà. Con el buen tiempo y el final de curso se 
utilizan las pistas del colegio L'Eramprunyà como zona de encuentro, para lo cual deben saltar 
las vallas, a veces hasta treinta o cuarenta personas, cosa queno sabemos si sucede en otros 
colegios. Si se considera espacio público de ocio, deberían dejar las puertas abiertas para el 
acceso de todos y no solo a personas ajenas al colegio y adultas, que ensucian, hacen sus 
necesidades en los jardines , entran con bicis, patinetes y que ahora en tiempo de verbenas 
también tiran petardos, todo ello además de gritos, balonazos y otras molestias que causan desde 
por la mañana hasta la noche sobretodo en fines de semana. En definitiva limitarse a hacer lo de 
cada año quitar las porterías y decir que no se permite el salto al colegio, no sirve de nada; la 
alternativa podría ser considerarlo espacio público, dejar las puertas abiertas y atenerse a las 
consecuencias de las reparaciones de los desperfectos, incrementar la frecuencia de la limpieza, 
etc. Según nos indican, el año pasado tuvieron que cambiar dos vallas que no aguantaron el 
salto de  numerosas personas. Per tot l’anterior va formular el següent prec: que el equipo de 
gobierno tome las medidas necesarias para que se respete la normativa de utilización de las 
pistas de L’Erampunyà o bien que modifique y regule la utilización de las pistas de este colegio 
para que dispongan, en un determinado horario, de los servicios y medidas de seguridad 
necesarias, tanto para los posibles usuarios como para los vecinos de este centro escolar. 
 
En relació a aquest prec la sra. Laura Barrufet, regidora de l’equip de govern, va exposar que la 
ciutat compta amb diferents espais per a al pràctica esportiva, sense haver de recórrer a saltar 
sense permís a les pistes dels centres educatius. Places, pavellons, pistes exteriors, platja són 
espais que poden ser sol·licitats i usats per a fer esport. Altres usos incívics no estan autoritzats 
ni tolerats ni en aquests espais ni en la resta. L’opció de retirar les cistelles i porteries respon a 
la posada en pràctica d’un efecte dissuassori d’accés. Deduir que com que també salten cal 
mantenir l’status quo, no és opció. Seguirem vetllant per l’ús cívic de la ciutat, tot garantint els 
usos adients i polivalents dels espais i la seva necessària convivència amb els veïns i veïnes.  
 
 
En un tercer prec, el sr, Miguel-Àngel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va exposar 
que en estos momentos la  plantilla de GTI está integrada por un Gerente, un Contable,  cuatro 
vigilantes de la Zona Azul y un diseñador gráfico cuyo salario nos parece más que generoso 
pues es muy cercano al del Gerente. El punto nº13 del Orden del Dia del Pleno del 21 de marzo 
del año pasado tenía por título “Modificació de la relació de llocs de treball de l’ajuntament de 
Gavà corresponent a l’any 2013” y en él se proponía la creación de puestos de trabajo y de 8 
plazas, pasando al ayuntamiento personal de GTI que venía realizando trabajos para el 
ayuntamiento. En relación a ese punto del Orden del Dia dispusimos del “Dictamen sobre 
l’actual situació i eventual extinció de l’empresa municipal de l’Ajuntament de Gavà, 
Gavanenca de terrenys i immobles, S.A.” firmado por Joan Recasens Calvo y Neus Ribas Marí 
en que se analizan las diferentes posibilidades frente a la situación de la empresa municipal 
GTI. En la página 8 de dicho informe podemos leer: “… en un tercer cercle exterior s’inclourien 
també comeses que en aquest moments porta a terme la societat sense una vinculació amb el seu 
objecte social i que mes aviat serien tasques pròpies de l’Ajuntament. En aquest cas es trobarien 
les comeses que realitzen les següents persones que tenen un contracte laboral amb GTI: La 
Secretaria de Tinent d’Alcalde i Gerent; El dissenyador gràfic de l’Ajuntament; i un membre de 
l’equip de serveis econòmics de l’Ajuntament…” 
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Y en otro párrafo: “…Resulta clar que en aquests supòsits haurem d’optar per la via del canvi en 
la persona de l’ocupador, doncs en cas de que s’impugni per part d’aquets treballadors el seu 
acomiadament, es podran acollir a la figura de la cessió il· legal de treballadors, podent 
demostrar que es troben prestant efectius serveis per a l’Ajuntament i no per l’empresa de gestió 
de determinats serveis municipals….” 
 
Dado que tras la modificación de Mayo de los Puestos de Trabajo 2013 el diseñador gráfico 
continúa en nómina de GTI y que el objeto de su trabajo no es para la constructora municipal, 
en aras de la necesaria clarificación de asunción de gastos y para evitar continuar en una 
situación que en el citado Dictamen definen como una cesión ilegal de trabajadores, ruego: Que 
el equipo de gobierno estudie las condiciones del citado contrato, verifique que, tal como dice el 
Dictamen, esta persona realiza tareas más propias del ayuntamiento que de GTI y que inicie el 
proceso necesario para la regularización e incorporación de dicho trabajador a la plantilla del 
ayuntamiento en las condiciones legales que corresponda. 
 
Pel que feia a l’anterior pregunta, la sra. Herrera, tinenta d’alcalde, va respondre el següent: “La 
plantilla de GTI, SA, en aquests moments està formada per un Gerent, una comptable, un 
dissenyador i el personal de la zona blava. Vostès ja coneixen el sever procés d'ajust que ha 
viscut la societat durant aquest mandat conseqüència de la delicada situació del mercat 
immobiliari en el que opera. La figura del dissenyador és una figura necessària en la estructura 
de GTI, SA, per a treballar en campanyes de promoció vinculades al Pla de Ponent i a la 
comercialització tant de la B1 com de la B2. Tanmateix estudiarem la seva proposta reconeixen 
que aquest també realitza amb certa freqüència tasques per a l'ajuntament de Gavà.”  
 

--------- 
A les 19:32 h el sr. Víctor Carnero abandona la sessió. 

--------- 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUNI CIPALS D’ICV-
EUiA, ERC-EV-IxG i PSC EN FAVOR DE LA DEMOCRÀCIA PA RTICIPATIVA COM 
A PRINCIPI RECTOR DELS GOVERNS, PER UNA REFORMA CON STITUCIONAL I 
L’INICI D’UN PROCÉS CONSTITUENT  
 
Aprovar la Declaració Política, presentada conjuntament pels grups municipals d’ICV-EUiA, 
ERC-EV-IxG i PSC,  en favor de la democràcia participativa com a principi rector dels governs,  
per una reforma constitucional i l’inici d’un procés constituent, declaració que, després del 
debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part 
dispositiva:  
 
PRIMER.- Manifestem que estem a favor de la democràcia i que aquesta s’impulsi arreu, de 
forma que la ciutadania pugui decidir sobre les seves institucions de govern que estan al seu 
servei.  
 
SEGON.- Donem suport a la reclamació de que l’Estat impulsi un procés constituent per a 
plantejar la República i un altre model d’Estat utilitzant tots els mecanismes que preveu la 
Constitució Espanyola, ja que defensem els valors que igualen a la ciutadania davant la llei, 
evitant que l’interès públic esdevingui privilegi de només uns quants.   
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TERCER.- Declarem esgotat el model d'Estat actual, i cridem a la ciutadania a exigir la reforma 
de la Constitució i les lleis que calgui, perquè sigui la ciutadania, a través de referèndums i 
consultes, qui decideixi amb els seus vots la forma d'Estat que prefereix. 
 
QUART.- Donem suport a refermar la voluntat majoritària, explicitada al Parlament de 
Catalunya d’efectuar una consulta on el poble de Catalunya pugui decidir de manera lliure i 
democràtica el seu futur col· lectiu.  
 
CINQUÈ.- Fer arribar els acords al Congrés dels Diputats i al Senat, al Govern de l’Estat 
espanyol, al Govern de la Generalitat de Catalunya, així com a la Presidència de la Unió 
Europea, i a la ciutadania de Gavà. 
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 2 ICV-EUiA 
i 2 ERC-EV-IxG), quatre (4) en contra (PP) i una (1) abstenció (1 C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
La sra. alcaldessa va intervenir per manifestar que s’havia presentat una Declaració Política 
conjunta per part dels grups municipals d’ICV-EUiA, ERC-EV-IxG i PSC que substituïa a les 
dues presentades per ICV-EUiA i ERC-EV-IxG.  
 
A continuació, va prendre la paraula la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde del grup municipal 
d’ICV-EUiA, qui va dir que en la Declaració Política es posava en valor que en una societat 
democràtica totes les institucions haurien d’escollir-se per voluntat popular i estar sotmeses al 
control i a la possibilitat de revocació de la ciutadania. Entenia que aquest era el principi bàsic 
de les societats basades en la sobirania popular on la font última de tot poder i autoritat és 
exclusivament de la ciutadania, i per aquest motiu no pot existir cap autoritat o poder per 
damunt d’ella, fent així especial rellevància al principi bàsic d’igualtat davant la llei de tothom.  
 
Tot seguit va donar lectura als acords de la Declaració Política, si bé aquesta, de forma literal, 
deia el que segueix: 
 

“En una societat democràtica totes les institucions s'haurien d'elegir per voluntat 
popular i estar sotmeses al control i a la possibilitat de revocació. Aquest és un 
principi bàsic de les societats basades en la sobirania popular, on la font última de 
tot poder i autoritat és exclusivament la ciutadania, i per aquest motiu no pot 
existir cap autoritat ni cap poder per damunt d’ella, fent així especial referència al 
principi bàsic d’igualtat davant la llei de tothom. 
 
Des del compromís amb els ideals de justícia, llibertat, igualtat i fraternitat, hereus 
i hereves del llegat social, cultural i emancipador de la II República, hem de 
manifestar que  no estem d’acord amb un relleu automàtic mitjançant una Llei 
orgànica sense obrir l’oportunitat democràtica de consultar la ciutadania i 
debatre i decidir sobre el model d’estat. 
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La crisi econòmica, social, territorial i política aconsella revisar la Constitució 
Espanyola de 1978. En la recent abdicació del rei Joan Carles de Borbó es posa 
de manifest la fi de règim que viu el sistema polític i en especial el model d’estat i 
les relacions Catalunya-Espanya, aprovats després de la dictadura i en el període 
de la transició democràtica. Un model que ha regnat a l’Estat espanyol en els 
darrers 40 anys i que s’ha demostrat esgotat i accentuat pel fet que moltes 
generacions no l’han pogut escollir, demanda la reforma constitucional i la 
convocatòria d'un referèndum on sigui la ciutadania qui decideixi lliurement amb 
els seus vots tot allò que afecta les seves vides i on puguin decidir quin sistema 
polític, quin model econòmic, i quin model de societat desitgen, en el marc al dret 
de la ciutadania a ser consultada en tot allò que afecti la seva governança. 
 
El debat entre monarquia i república, doncs, enllaça també amb el debat sobre el 
futur polític de Catalunya, i el dret a què la ciutadania sigui consultada sobre 
aquest i altres temes rellevants de l’organització política i administrativa de la 
cosa pública. Cal, doncs, que les institucions públiques responguin a una demanda 
social a favor de que la ciutadania expressi la seva voluntat en qüestions 
fonamentals, assolint noves cotes de qualitat democràtica i de participació 
ciutadana. 
 
Per tot això, els grups municipals d’ICV-EUiA , ERC-EV-IG  i PSC proposem  els 
següent acords: 
 
PRIMER.- Manifestem que estem a favor de la democràcia i que aquesta s´impulsi 
arreu, de forma que la ciutadania pugui decidir sobre les seves institucions de 
govern que estan al seu servei.  
 
SEGON.- Donem suport a la reclamació de que  l’Estat  impulsi un procés 
constituent per a plantejar la República i un altre model d’Estat utilitzant tots els 
mecanismes que preveu la Constitució Espanyola, ja que defensem els valors que 
igualen a la ciutadania davant la llei, evitant que l’interès públic esdevingui 
privilegi de només uns quants.   
 
TERCER.- Declarem esgotat el model d'Estat actual, i cridem a la ciutadania a 
exigir la reforma de la Constitució i les lleis que calgui, perquè sigui la ciutadania, 
a través de referèndums i consultes, qui decideixi amb els seus vots la forma 
d'Estat que prefereix. 
 
QUART.- Donem suport a refermar la voluntat majoritària, explicitada al 
Parlament de Catalunya d’efectuar una consulta on el poble de Catalunya pugui 
decidir de manera lliure i democràtica el seu futur col·lectiu.  
 
CINQUÈ. Fer arribar els acords al Congrés dels Diputats i al Senat, al Govern de 
l’Estat espanyol, al Govern de la Generalitat de Catalunya, així com a la 
Presidència de la Unió Europea, i a la ciutadania de Gavà.” 

 
 
Seguidament, i per part del grup municipal del PSC, el seu regidor i portaveu, sr. Miquel-Àngel 
Díaz, va felicitar a la resta de grups per haver assolit el consens en la Declaració Política. 
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Considerava que els partits polítics havien d’apropar la política a la ciutadania per saber-ne el 
seu parer ja que els temps estaven canviant i, avui en dia, la societat cada cop demanava més 
participació en els assumptes que els hi afectaven i en aquest cas, com a gran assumpte de país, 
estava tenir la última paraula respecte de qui tindrien com a Cap d’Estat, quin model d’Estat 
volien o, en el cas de Catalunya, quines relacions podien volien tenir amb la resta d’Espanya. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va recordar 
que Felip V amb la força de les armes va arrabassar totes les llibertats del catalans i serà amb 
Felip VI i, la força de les urnes, que es tornarien a recuperar dites llibertats. Va desmentir que la 
monarquia ens portés la democràcia basant-se en diversos fets duts a terme per la figura del rei, 
Joan Carles I, del que digué que fins i tot li van muntar un cop d’Estat a mida per legitimar-lo. 
Considerava que se l’havia mantingut força anys i va demanar la retirada de l’Avinguda que 
porta el seu nom a la ciutat. És per això que no aplanaria el camí a la monarquia, sinó ans al 
contrari, el seu objectiu era enderrocar-la mitjançant les urnes. Es va fer ressò de les 
informacions aparegudes en premsa internacional relatives a la fortuna del monarca a Suïssa. Es 
va queixar de la poca transparència de la Institució que a sobre ha gaudit de la màxima 
protecció jurídica. Esperava que el proper dia 9 de novembre hi hagués una nova república tant 
catalana com espanyola. 
 
 
En el torn del grup municipal de Ciutadans, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de dita 
formació política va assenyalar que aquesta Declaració Política s’hauria de defensar al Congrés 
perquè afecta al model d’Estat. Va recordar que abans es deia que el rei no ho era per gràcia 
divina mentre que avui ho és per voluntat popular. I en una Monarquia Parlamentaria com la 
nostra, el rei regna però no governa. 
 
Es va referir a una enquesta publicada en premsa en la que es deia que Felipe VI estrenava 
regnat amb un suport superior al del seu pare i que els catalans creien que el nou rei coneixia bé 
la realitat de Catalunya. A més, el príncep aprovava amb claredat entre tots els grups de votants, 
amb excepció dels d’ERC. També es feia menció a que a España existia una amplia demanda 
social per a convocar un referèndum sobre la monarquia, no obstant, davant el dilema entre 
monarquia constitucional i república, el 52% s’inclinava per l’actual model d’Estat, front a un 
38% que escollia la república. Això si, amb majoria republicana entre els de IU i ERC. 
 
Respecte als acords de la Declaració Política va recordar que no s’havia de confondre el que 
volien un nombre de persones amb el que volia la resta de ciutadans. Va dir que el punt primer 
ja es complia en l’actualitat i en relació al segon que era tan lícit voler una república com una 
Monarquia Parlamentaria com la actual. No compartia la idea, ni sabia d’on havia sortit, de 
l’esgotament del model d’Estat. Per acabar va dir que a C’s no eren ni republicans ni 
monàrquics, sinó que eren constitucionalistes i, per tant, la seva posició seria la de l’abstenció, 
igual lògicament al posicionament efectuat en el Ple del Parlament de Catalunya. 
 
 
A continuació, va prendre la paraula el sr. Ramon Castellano, regidor del grup municipal de 
CiU, qui expressà que considerava que el debat no es centrava en si Espanya volia ser una 
monarquia o una república sinó més aviat en que és el que volien ser els catalans. Va dir que no 
hi havia millor enquesta que les urnes on es podia expressar la voluntat popular i llavors es 
coneixerien les xifres exactes. 
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Respectava la decisió del Rei d’abdicar però el procés polític seguia a Catalunya i des de CiU es 
seguiria treballant perquè els catalans poguessin votar el proper dia 9 de novembre. Havien 
passat 35 anys des de l’aprovació de la Constitució i la relació dels catalans amb l’Estat 
espanyol havia canviat i per aquest motiu demanava respecte pel poble de Catalunya de igual 
manera que respectarien el model institucional que l’Estat espanyol decideixi lliure i 
democràticament després de l’abdicació del rei. 
 
Respecte als acords de la Declaració Política va dir que es barrejaven diversos aspectes i que, si 
es pogués votar per punts, ho farien respecte del primer i del quart, relatius a la democràcia i 
l’exercici democràtic del dret a decidir, mentre que s’abstindrien del segon i tercer, perquè 
consideraven que el model d’Estat els hi pertocava més als ciutadans espanyols. Dit això, va dir 
que votaria a favor de la Declaració Política. 
 
 
La intervenció del grup municipal del PP va anar a càrrec del regidor, sr. Sergio Engli, qui va 
voler destacar que en menys de quatre dies se n’havien fet tres versions de la Declaració Política 
no sabent perquè el ROM exigia la seva presentació amb una antelació de quinze dies a la 
celebració del Ple. També va dir que s’estava dedicant més temps a aquest assumpte que a la 
resta del Ple.  
 
Va dir que el text de la Declaració Política era un tótum revolútum en el que hi havia una barreja 
de diferents qüestions que es feia difícil d’entendre. Va lamentar que el grup municipal del PSC 
qüestionés el posicionament del seu partit, el qual sí havia actuat amb total respecte institucional 
en la successió monàrquica. Considerava que s’havien aliat amb l’esquerra més radical de la 
ciutat i amb els independentistes tan sols per interessos partidistes i sense saber ben bé el que 
volien. 
 
Respecte de les qüestions sobre les que versava la Declaració Política digué que es donava a 
entendre que no hi havia democràcia si les institucions no estaven escollides per voluntat 
popular en cada moment, preguntant-se si països com Gran Bretanya, Suècia, Holanda, Bèlgica, 
Noruega, entre d’altres, no eren democràtics. Va afegir que democràcia era acceptar l’imperi de 
la llei i fer complir les normes, entre elles, la Constitució, que exigia el màxim respecte. Per 
això va convidar a qui no estigués d’acord amb la Norma Suprema a canviar-la segons el 
procediment establert en la mateixa. El PP defensava la monarquia parlamentària i per això 
celebrava el canvi efectuat en aquests dies desitjant molts encerts al nou monarca perquè, de ben 
segur, serien èxits per a tothom.  
 
 
En un nou torn atorgat per la sra. alcaldessa, la sra. Blanco, va prendre la paraula per indicar al 
sr. Engli que el ROM permetia, un cop presentada en temps i forma una Declaració Política, fer 
quantes esmenes es vulguin. També li va retreure el discurs demagògic respecte a que les 
Declaracions Polítiques treien temps a les qüestions importants de la ciutat. 
 
Pel que feia al que havia dit del acatament de les lleis i la democràcia va recordar que la segona 
república va néixer d’unes eleccions municipals efectuades de manera democràtica i que la l’ús 
de la força i de les armes va imposar a Espanya quaranta anys de foscor. 
 
En relació a l’enquesta que esmentava el sr. Ibáñez comentà que el millor seria fer unes 
eleccions per saber de primera ma quin era el model que la població volia, que podria ser 
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monàrquic o republicà, però seria decidit per la ciutadania i no imposat. També es va afegir a la 
petició d’una Plataforma de retirar el nom de l’Avinguda Joan Carles I a la nostra ciutat. 
 
 
El sr. Díaz es va mostrar sorprès amb el grup de C’s no entenent perquè la ciutadania no podia 
tenir la última paraula sobre qüestions de rellevància del seu país o territori.  En relació a CiU 
va dir que hi havien molts catalans i catalanes que volien tenir un posicionament respecte tots 
els grups polítics del conjunt d’Espanya.  
 
Respecte al comentaris efectuats pel PP va recordar que estaven en seu Plenària i era aquí on els 
representants del poble de Gavà s’havien de posicionar respecte als assumptes que pensaven 
importants per la ciutadania. També els hi va retreure el seu excessiu conservadurisme, el qual 
no els deixava aprofundir en la democràcia, com ho demostrava el fet de no haver recolzat cap 
canvi a favor del dret de les persones. Per això va pregar que deixessin de banda la radicalitat i 
escoltessin la veu del carrer cercant amplis consensos. 
 
 
Per acabar el debat, el sr. Pérez manifestà que feia trenta-cinc anys el partit polític que 
representava estava il·legalitzat i no va ser fins a uns anys després que va ser legalitzat. No 
podia entendre com es podia parlar d’enquestes quan la vertadera democràcia residia a les urnes. 
 
Considerava que el sistema monàrquic estava esgotat perquè era un sistema feudal que, a banda 
d’estar extingit en molts llocs, era un simple negoci familiar, on el monarca era un comisionista 
que havia amassat una gran fortuna.  
 
Finalment, va qüestionar la figura del rei perquè si regnava i no governava llavors quina funció 
realitzava.   
 

---------- 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les vint hores, cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                       El secretari 
 
 
 
 
    Raquel Sánchez Jiménez                                                                      Roger Cots Valverde 
 


